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Der er mangel på unge lastbilchauffører som Ann Lynggaard Egebjerg fra Børkop. Foto: Michael Svenningsen  

Lastbilbranchen vil meget gerne have flere kvindelige lastbilchauffører, lyder det fra virksomhedskonsulent på EUC Lillebælt. 

Børkop: Kun én procent af nyuddannede lastbilchauffører er kvinder, viser tal fra Arbejdsgiverforeningen for Transport og Logistik. 

Derfor er der stor fokus på kvinder som 23-årige Ann Lynggaard Egebjerg, der er i gang med at blive lastbilchauffør. 

- Faktisk har branchen generelt brug for flere folk - og især unge mennesker. I mange virksomheder er gennemsnitsalderen over 50 år. Desværre er det en 
udfordring at rekruttere nye chauffører, selv om der masser af lærepladser, forklarer Torben Roskvist, virksomhedskonsulent hos EUC Lillebælt. 

Han mener, at der er flere fordele ved at ansætte kvindelige lastbilchauffører. 

- Jeg tror, at kvinderne er bedre til at passe på materiellet, som ofte er meget dyrt. Måske er det på grund af deres omsorgsgen. Samtidig vil de bidrage til et godt 
miljø på arbejdspladsen, da vil give en bedre fordeling, hvis der kom flere kvinder til, siger Torben Roskvist. 
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